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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 29 april. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  
Inga delegationsbeslut fanns anmälda till dagens sammanträde. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 

• Protokoll från idrottsnämnden, miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
och fastighetsnämndens funktionshinderråd 

• Program för Södertäljevägen m.m. Liljeholmen 
  
Särskilt uttalande 
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande på 
anmälningsärendet om Samrådsyttrande avseende program för 
Södertäljevägen mm, Liljeholmen, 2018-13562: 
  
Förvaltningens redogörelse för den kommande katastrofala 
situationen för idrotten i området är mycket tydlig. Då projektet är 
har funnits mycket länge är detta inspel dock väldigt sent ute. 
  
Det är också anmärkningsvärt att ärendet, om det nu skulle gå att 
påverka i någon riktning inte kommit upp i nämnden då 
samrådstiden var generös mellan den 18 februari tills den 1 april i 
år. För att kunna påverka ett ärende så här sent i processen krävs det 
att det kommer politiken till del, på ett aktivt sätt. Ett sent 
anmälningsärende gör inte jobbet. 
  
Vi hoppas inte att majoriteten använder den här taktiken för att på 
något sätt lugna idrotten i Liljeholms- och SL-hallarna genom att 
lova stort om något som är väldigt ovisst och inte alls ligger med i 
ärendet så som det ser ut idag. Idrotten i Stockholm behöver inte 
tomma löften, idrotten behöver verkstad, något det tyvärr finns 
väldigt lite av under det här styret. 
 
 

Sida 4 (30)



 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-04-22 

§ 6 
Reviderat hyresavtal avseende Slakthushallen - 
ÄRENDET UTGÅR  
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§ 7 
Upphandling av nytt ramavtal för passersystem och 
elektromekanisk låsning  
IDF 2025/934 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att 

upphandla avtal för passersystem och elektromekanisk 
låsning, i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Idrottsnämnden delegerar till idrottsdirektören att besluta om 
upphandlingsdokument, fatta tilldelningsbeslut, besluta i 
övriga frågor som rör upphandlingen samt eventuellt 
tecknande av avtal med antagen leverantör. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/934-1 (Godkänd - R 1) Upphandling av ramavtal 
för passersystem och elektromekanisk låsning 
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§ 8 
Upphandling av nytt ramavtal för underhåll av bryggor 
och pontoner  
IDF 2025/933 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att 

upphandla ramavtal för underhåll av bryggsystem i enlighet 
med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Idrottsnämnden delegerar till idrottsdirektören att besluta om 
förfrågningsunderlag, fatta tilldelningsbeslut, besluta i 
övriga frågor som rör upphandlingen samt eventuellt 
tecknande av avtal med antagen leverantör. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Hanna Wistrand (L), vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Tillgången till vatten är en av Stockholms största tillgångar. 
Närheten till vattnet skapar utrymme för rekreation, rörelse, 
gemenskap och naturupplevelser. För många stockholmare är 
båtlivet en självklar del av fritiden, och våra bryggor och pontoner 
spelar en central roll i att möjliggöra det. De är också viktiga för att 
göra vattnet tillgängligt för fler, oavsett om det handlar om bad, 
kajakpaddling eller bara en promenad längs kajen. 
  
Därför är det avgörande att vi säkrar ett långsiktigt och fungerande 
underhåll av bryggsystemen. Ett ramavtal som garanterar 
kontinuitet och kvalitet i skötseln är därför välkommet. 
  
Samtidigt vill Liberalerna betona vikten av att detta arbete sker med 
omsorg om helheten. Stockholm är en vattenstad med ett unikt 
landskap där vattenspegeln, de fria, öppna vattenytorna är en 
bärande del av stadens karaktär och skönhet. I samband med 
upphandlingen vill vi därför särskilt lyfta vikten av att bevara detta 
öppna intryck. Underhåll och utveckling får inte leda till 
överetablering eller förtätning som riskerar att minska 
tillgängligheten till, och upplevelsen av det fria vattnet. 
  
Liberalerna uppmanar därför till att upphandlingen genomförs med 
både funktion och estetik i åtanke och med respekt för Stockholms 
unika vattenspegel. 
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Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/933-1 (Godkänd - R 1) Upphandling av ramavtal 
för underhåll av bryggsystem 
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§ 9 
Upphandling av nytt avtal för lokalvård sim- och 
idrottshallar västerort  
IDF 2025/932 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Maria-Elsa 
Salvo m.fl. (S), Hassan Jama (V) och Lisa Carlbom (MP). 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) 
och Marie-Helena Fjällås (MP) föreslår: 

1. Att riktlinjer i förslaget till nytt program för inköp efterlevs 
inom ramen för denna upphandling. 

2. Att den initiala upphandlingsperioden hålls till maximalt 1 
år. 

3. Att i övrigt godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
  
I den rödgröna majoritetens budget för 2025 finns ett antal uppdrag 
som rör upphandling av lokalvård. Bland annat ges följande 
uppdrag till kommunstyrelsen: 
  
Lokalvård är en strategiskt viktig verksamhet som skapar kvalitet i 
Stockholms stads alla verksamheter och säkerställer en hälsosam 
inomhusmiljö. Idag drivs lokalvården till stora delar av privata 
aktörer och det är en bransch där risk för välfärdsbrottslighet 
föreligger. Andelen lokalvård utförd i egen regi behöver därför 
höjas för att öka rådigheten, kvaliteten och för att trygga 
arbetsvillkoren. Kommunstyrelsen ska stödja nämnderna i arbetet 
för att ta tillvara stordriftsfördelar och öka samarbetet mellan 
stadens nämnder och ska därför i samverkan med servicenämnden 
utreda och inrätta en central enhet för lokalvård i egen regi. 
  
Idrottsnämnden har redan idag den stora majoriteten av lokalvården 
i egen regi. Det är trots detta av vikt att idrottsförvaltningen är en 
part i det stadsövergripande arbete som ska ske i frågan och inom 
ramen för detta bidrar till att höja andelen lokalvård i egen regi. 
  
Just nu är också ett nytt program för inköp ute på remiss inför beslut 
i kommunfullmäktige. Idrottsförvaltningen välkomnar i sitt förslag 
till remissvar de skärpta arbetsrättsliga villkor som detta innehåller. 
Vi vill att förvaltningen i kommande upphandlingar, inklusive 
denna, följer de riktlinjer som förslaget till nytt program innehåller. 
  
Det är också lämpligt att idrottsförvaltningen, precis som det anges i 
tjänsteutlåtandet, begränsar tidsramarna för aktuell upphandling så 
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att justeringar och ändringar kan göras i takt med att stadens arbete 
löper vidare. 
  
Det är även av vikt att det finns en plan för uppföljning av 
efterlevnad av krav för att kontinuerligt säkerställa kvalitet och 
arbetsmiljö. 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M), Hanna Wistrand (L) och Leif Söderström (SD) föreslår 
att besluta enligt förvaltningens förslag till beslut: 

1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att 
upphandla avtal för lokalvård i sim- och idrottshallar 
västerort, i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Idrottsnämnden delegerar till idrottsdirektören att besluta om 
upphandlingsdokument, fatta tilldelningsbeslut, besluta i 
övriga frågor som rör upphandlingen samt eventuellt 
tecknande av avtal med antagen leverantör. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Maria-Elsa Salvo 
m.fl. (S), Hassan Jama (V) och Lisa Carlbom (MP). 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M), Hanna Wistrand (L) och Leif Söderström (SD) reserverar 
sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till beslut. 
  
Särskilt uttalande 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M), Hanna Wistrand (L) och vice 
ordföranden Mikael Peterson (C) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Tyvärr har tidigare utvärderingar visat att stadens städning av 
idrottslokaler inte håller måttet. Idrottshallar och omklädningsrum 
upplevs ofta som ofräscha, vilket leder till att dessa inte nyttjas fullt 
ut. När ett nytt avtal för lokalvård nu ska upphandlas för västerort är 
det därför viktigt att staden säkerställer att städningen förbättras. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/932-1 (Godkänd - R 1) Upphandling av nytt avtal 
för lokalvårdstjänster sim- och idrottshallar västerort 
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§ 10 
Anläggande av 11-spels konstgräs på B-plan, 
Gubbängens sportfält, Gubbängen 1:1. Inriktningsbeslut  
IDF 2024/545 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar för 
projekt anläggande av 11-spels konstgräs på B-plan på 
Gubbängens sportfält, Gubbängen 1:1 som underlag för ett 
kommande genomförandebeslut till en sammanlagd 
beräknad utgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad, 
redovisad i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projekt anläggande av 11-spels konstgräs på B-plan på 
Gubbängens sportfält, Gubbängen 1:1. 

 
Förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama (V) och 
Lisa Carlbom (MP) och Leif Söderström (SD) föreslår (se 
beslutet).  
  
2) Hanna Wistrand (L), vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår: 
  

1. Utöver det förvaltningen angivit, anföra följande: 
  
Vid beslut behöver man definiera da exakt det är man beslutar om, 
särskilt om misstag kan innebära att en idrottsyta inte kommer att 
kunna användas till vad den är avsedd för. I detta fall rugby. Det 
enda exakt definerade konstgräset i ärendet är Fifa Quality, dvs ett 
konstgräs utifrån en kvalificering för fotboll. 
  
Det är helt avgörande att konstgräset i på Gubbängens sportfält blir 
rugbyanpassat. 
Om det anläggs en vanlig konstgräsplan med Fifa Quality konstgräs 
innebär det att planen endast delvis kan användas för rugbyträning 
och inte alls till matchspel. Något som skulle vara en katastrof för 
rugbyn i Stockholm. 
  
För att en plan ska räknas som World Rugby-approved, dvs det som 
kallas rugbyanpassat konstgräs, så räcker det inte med att den byggs 
rätt utan den måste också godkännas enligt ett särskilt testsystem. 
Beslutsärendet måste alltså innehålla definieringen World Rugby 
Approved rugbyanpassat konstgräs för att säkerställa att planen 
kommer att uppnå de säkerhetskrav som ställs för dämpning för att 
minimera skaderisken för rugbyn. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Hanna Wistrand (L), vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2024/545-3 (Signerad) Anläggande av 11-spel konstgräs 
på B-plan, Gubbängens sportfält. 
Inriktningsbeslut.(2013010) (2) 

• IDF 2024/545-5 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning 
Gubbängens sportfält (1958527)  
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§ 12 
Anläggande av konstgräs och enklare toalettbyggnad på 
Söderstadiontomten, Arenan 9. Inriktningsbeslut  
IDF 2024/3017 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar som 
underlag för ett kommande genomförandebeslut till en 
sammanlagd beräknad utgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projekt Anläggande av konstgräs och enklare toalettbyggnad 
på Söderstadiontomten, Arenan 9. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2024/3017-1 (Signerad) Anläggande av konstgräs och 
enklare toalettbyggnad på Söderstadiontomten, Arenan 9. 
Inriktningsbeslut (2012305)  

• IDF 2024/3017-2 Bilaga 1 Ekonomisk bilaga 
Söderstadiontomten(1830317) 
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§ 13 
Ny servicebyggnad på Aspuddens IP, del av Aspudden 
2:1 Inriktningsbeslut  
IDF 2025/571 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar för 
projekt Ny servicebyggnad på Aspuddens IP, del av 
Aspudden 2:1 som underlag för ett kommande 
genomförandebeslut till en sammanlagd beräknad utgift 
redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad, 
redovisad i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projekt Ny servicebyggnad på Aspuddens IP, del av 
Aspudden 2:1. 

 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama (V), Lisa 
Carlbom (MP) och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår: 

1. Att delvis godkänna idrottsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att idrottsförvaltningen får i uppdrag att säkerställa att den 

nya föreningslokalen utformas så att den kan användas 
flexibelt för både större möten och caféverksamhet. 

3. Att idrottsförvaltningen, tillsammans med fastighetskontoret 
etablerar en tydlig samverkansstruktur med föreningslivet på 
Aspuddens IP i syfte att minimera påverkan på barn- och 
ungdomsverksamheten. 

4. Att därutöver anföra: 
  
Vi ser generellt mycket positivt på projektet angående att en ny 
service- och omklädningsbyggnad uppförs på Aspuddens IP. Att 
fräscha och tillgängliga omklädningsrum och toaletter finns på 
stadens idrottsanläggningar är av största vikt. Det är också skönt för 
föreningarna på plats att tidigare förrådscontainrarna nu ersätts av 
permanenta byggnader. 
  
Som vi förstått finns det dock vissa behov som inte fullt ut beaktats 
i det nuvarande förslaget och som vi vill lyfta. Dels finns det ett 
behov av en större samlingslokal och flexibla mötesytor, där 
förslaget idag är att ytan är begränsad vad gäller föreningssamlingar 
och möten. För att kunna samla större grupper skulle det behövas en 
större föreningslokal med tillhörande mötesrum. Vi vet att en 
förening på plats föreslagit lösning med en övre våning över 
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kioskdelen, i linje med den ursprungliga byggnaden från början av 
1900-talet. Alternativt bör utrymmet utformas så att ett större öppet 
rum kan delas av med vikvägg för parallell användning som café 
och möteslokal. Det har också framförts att andra mindre utrymmen 
på byggnadens kortsida skulle kunna prioriteras bort till förmån för 
detta. 
  
För att bevara Aspuddens IP:s nuvarande gestaltning och följa den 
äldre designen bör den nya byggnaden harmonisera med platsens 
befintliga estetik. Ett önskemål från en förening på plats är att göra 
att den nya anläggningen smälter in med Rotundan i gult trä och 
ljusgrönt tak istället för tegelintrycket från 1970-talets tidigare 
ersättningsbyggnad. 
  
Som vanligt är en god planering under byggtiden avgörande. Det är 
viktigt att tillgången till idrottsplatsen säkras med tydlig information 
i god tid gällande omklädningsmöjligheter, evakuering, tillgång till 
förråd, samt att fotbollsplanen kan nyttjas fullt ut under hela 
perioden. Regelbundna samverkansmöten mellan verksamma 
föreningar och staden bör hållas. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/571-1 (Signerad) Ny servicebyggnad på 
Aspuddens IP, del av Aspudden 2:1 Inriktningsbeslut 
(2013065)  

• IDF 2025/571-2 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning Aspuddens 
IP (1971273)  
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§ 17 
Revidering av program med mål och riktlinjer för utförare 
av kommunala angelägenheter -  svar på remiss från 
kommunstyrelsen  
IDF 2025/709 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/709-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss - Mål och 
riktlinjer för utförare av kommunala angelägenheter 

• IDF 2025/709-1.2 Bilaga - Program med mål och riktlinjer 
för utförare av kommunala angelägenheter 
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§ 18 
Motion om att göra fotbollen i Stockholm tryggare och 
bevara en levande läktarkultur -  svar på remiss från 
kommunstyrelsen  
IDF 2024/3110 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på motionen och överlämnar det till kommunstyrelsen 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama (V), Lisa 
Carlbom (MP) och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet).  
  
2) Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M), Hanna Wistrand (L) och 
vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår: 

1. Att tillstyrka motionen i sin helhet 
2. Att därutöver anföra: 

  
Fotbollen betyder mycket för många stockholmare. Att bevara en 
levande läktarkultur och öka säkerheten på matcherna är avgörande 
för att fotbollen i Stockholm ska fortsätta att locka fler åskådare och 
kunna utvecklas. 
  
Moderaterna vill att staden gör mer för att undvika fortsatta 
ordningsstörningar eller kollektiva bestraffningar och samtidigt 
behålla den levande läktarkultur som gör stockholmsfotbollen unik i 
Sverige, och i stora delar av Europa. 
  
Därför vill vi att Stockholms stad, som ägare av arenan som både 
Hammarby och Djurgården spelar på, kontaktar dessa klubbar i 
syfte att hitta lösningar på hur ordningsstörningar kan motverkas. 
Djurgårdens säkerhetsansvarige har exempelvis pekat på att ny 
teknik kan stoppa införseln av pyroteknik. Om staden kan bistå 
klubbarna för att få sådan teknik på plats bör detta arbete inledas 
omgående för att undvika fler avbrutna matcher under Allsvenskan 
2025. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M), Hanna Wistrand (L) och vice 
ordföranden Mikael Peterson (C) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
  

Sida 17 (30)



 
 
 

 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-04-22 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama (V) och Lisa 
Carlbom (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Den svenska läktarkulturen är i grunden positiv för svensk fotboll 
och är i förlängningen ett uttryck för det starka föreningslivet i 
Sverige. Det engagemang som återfinns på fotbollsmatcher i 
Sverige är någonting människor åker från andra länder för att få 
uppleva. 
  
Samtidigt är det förstås avgörande att stora idrottsevenemang är och 
upplevs som trygga för alla att delta på. Engagemang för ett 
fotbollslag eller idrottsförening får aldrig vara en ursäkt för att bryta 
mot lagar, regler eller respekten för sina medmänniskor. 
  
Därför är det viktigt att arrangörerna arbetar för att trygga sina 
evenemang och säkerställer att de regler som finns upprätthålls. 
Samtidigt är det viktigt att det genomförs ett strategiskt arbete för 
att värna och utveckla den positiva supporter- och läktarkulturen 
och motverka de negativa aspekter som finns. 
  
I det strategiska arbetet finns det många parter som måste vara 
delaktiga. Naturligtvis idrottsföreningarna och 
specialidrottsförbund, men också stat, kommun och exempelvis 
Riksidrottsförbundet. 
  
För Stockholms stads del har bland annat ett utvecklingsarbete med 
Program supporter genomförts och det samordnande uppdraget för 
detta ligger numer hos socialnämnden. Inom ramen för det arbetet 
ska ungdomsjouren avsätta resurser för riktade insatser i anslutning 
till matcher, i nära samverkan med Polisens särskilda resurser för 
förebyggande arbete riktat mot unga omkring och på arenor. 
  
Stadsdelsnämndernas fältassistenter ska i första hand fokusera på 
idrottsarenor i lokalområdet där problematiska supporterbeteenden 
uppvisas och arbeta förebyggande riktat mot den yngre målgruppen 
och deras föräldrar. 
  
Dessutom är också en del av det strategiska arbetet att politiken på 
olika nivåer träffar idrottsföreningar och förbund och för en dialog 
angående bland annat dessa frågor. 
Vi är många som vill värna den i stort positiva supporterkulturen i 
Sverige och fortsätta arbetet för att motverka de negativa delarna. 
Det är därför positivt att sådant arbete fördjupas på olika nivåer i 
samhället. 
 
Handlingar i ärendet 
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• IDF 2024/3110-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande Gör 
fotbollen i Stockholm tryggare och bevara en levande 
läktarkultur 

• IDF 2024/3110-1.1 Motion om att göra fotbollen i 
Stockholm tryggare och bevara en levande läktarkultur 
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§ 19 
Svar på skrivelse från Mikael Peterson (C) och Hanna 
Wistrand (L) om Kristinebergs IP  
IDF 2024/2939 
 

Beslut  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2024/2939-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
Kristinebergs IP 

• IDF 2024/2939-1 IDN (C+L) Skrivelse Kristinebergs IP 
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§ 20 
Svar på skrivelse från Mikael Peterson (C), Anna 
Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) om 
menssäkrade toaletter på idrottsplatser  
IDF 2025/687 
 

Beslut  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/687-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
menssäkrade toaletter på idrottsplatser  

• IDF 2025/687-1 IDN (C+M+L) Skrivelse om menssäkrade 
toaletter på idrottsplatser 
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§ 21 
Svar på skrivelse från Brinkens IF om ishall i Frihamnen  
IDF 2025/250 
 

Beslut  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama (V), Lisa 
Carlbom (MP), Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och Leif 
Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
föreslår: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag på 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen 

2. Att idrottsförvaltningen får i uppdrag att utreda vilka former 
av ekonomiskt stöd eller partnerskap som kan erbjudas till 
ideella föreningar som själva tar initiativ till att bygga 
idrottsanläggningar 

3. Att idrottsförvaltningen ges i uppdrag att gå föreningen till 
mötes gällande finansiella stöd när anläggningen är på plats 
så som t.ex. inhyrning och nolltaxa 

4. Att därutöver anföra: 
  
Brinkens IF har möjlighet att, genom en sponsor, bygga en tillfällig 
ishall i Frihamnen. Med anledning av detta har föreningen 
inkommit med en skrivelse om hur staden ekonomiskt kan hjälpa 
till i anläggandet av ishallen. Förslaget kring hur staden kan bidra 
till en ny anläggning, bekostad av en av stadens föreningar, slås 
snabbt ned av den nuvarande vänstermajoriteten som skriver att de 
inte kan ge några löften alls om att hyra tider eller bidra med 
finansiering. 
  
Eftersom vi vet att vänstermajoritetens viktigaste fråga inom 
idrotten är att inte låta privata aktörer vara med och bygga ikapp 
stadens anläggningsbrist så kan vi förmoda att det är med och 
påverkar stadens ovilja att lösa ett sådant här förslag. Vi har 
liknande situationer gällande Djurgården Hockeys önskan om att få 
bygga en ishall på Tallkrogen samt Kungliga 
Djurgårdsförvaltningens planering av två ishallar på Storängsbotten, 
där båda två vill uppföra anläggningarna tillsammans med en privat 
aktör. 
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Trots stadens negativa besked verkar det som att Brinkens IF ändå 
går vidare med sin plan om att anlägga ishallen i Frihamnen. 
Genom det tar de en stor finansiell risk. Vi hoppas staden kommer 
gå föreningen till mötes gällande finansiella stöd när anläggningen 
är på plats och ta sitt ansvar genom att erbjuda fler barn och unga 
möjligheten till att idrotta på is. 
  
Stockholm ser fram emot ett kommande ishockey-VM som 
arrangeras i staden. Ett evenemang som den förra grönblå 
majoriteten beslutade om 2021 och i samband med det gav 
ishockeyn i Stockholm löften om att bygga fler isytor. I och med 
majoritetsskiftet 2022 och den nuvarande vänstermajoritetens 
passivitet gällande att bygga ikapp anläggningsbristen är det flera 
av dessa utlovade projekt starkt försenade eller inte längre under 
planering. Detta redovisar Stockholms ishockeyförbund om på sin 
hemsida där de bland annat nämner de utlovade ishallarna på 
Storängsbotten, träningsanläggningen på Tallkrogen och en 
permanent ishall Zinkensdamm. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/250-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från 
Binkens IF om ishall i Frihamnen 

• IDF 2025/250-1 Skrivelse från Brinkens IF om ishall i 
Frihamnen 
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§ 22 
Svar på skrivelse från Värtans IK om nya 
kvadratmeterytor  
IDF 2025/171 
 

Beslut  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama (V), Lisa 
Carlbom (MP) och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet).  
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) föreslår: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen 

2. Att idrottsförvaltningen utreder möjligheten för Värtans IK 
att få tillgång till mer yta för sin kringverksamhet på 
Hjorthagens IP både kortsiktigt och långsiktigt 

3. Att idrottsförvaltningen, tillsammans med berörda nämnder, 
undersöker möjligheten att tillföra ytterligare en våning på 
den befintliga kanslibyggnaden 

4. Att idrottsförvaltningen i dialog med DIF och Värtans IK ser 
över möjligheten att omdisponera befintliga utrymmen som 
delas mellan föreningarna på Hjorthagens IP 

5. Att därutöver anföra följande: 
  
Värtans IK har skickat in en skrivelse till idrottsnämnden angående 
deras behov av mer kringytor för deras föreningsverksamhet. Idag 
delar Värtans IK lokaler med Djurgårdens IF på Hjorthagens IP 
men föreningarna ha tillgång till olika stora utrymmen. 
Centerpartiet anser tyvärr inte att idrottsförvaltningen och 
vänstermajoriteten har gett tillräckligt utförliga och informativa svar 
på föreningens frågor. 
  
Till exempel framkommer det inte vilka möjligheter Värtan har 
idag, eller i alla fall inom snar framtid, att få tillgång till fler ytor i 
befintliga och temporära lokaler, vilket idag är ett rätt akut problem 
för klubben som är rejält trångbodda. Som vi förstår finns idag en 
lokal intill den 5-spelsplan på Hjorthagens IP som används 
sporadiskt av idrottsförvaltningen under sommarhalvåret och inte 
alls av förvaltningen under vinterhalvåret. Det finns även ett förråd 
på gaveln i samma byggnad som idrottsförvaltningen förfogar över. 
Här tycker vi att man hade kunnat nyttja lokalerna mycket mer 
effektivt och se över vilka möjligheter det finns för Värtan att 
använda dessa. 
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Precis som Värtans IK förklarar i sin skrivelse råder de stor brist på 
förrådsytor. På Hjorthagens IF står idag en inredd och plannära 
förrådscontainer för Djurgårdens IF verksamhet. Vi förstår att det 
inte är det mest önskvärda alternativet att ställa ut ytterligare en 
container på plats men staden ska utgå från en 
likabehandlingsprincip gentemot våra idrottsföreningar och vi har 
svårt att förstå varför DIF ska få möjlighet till detta men inte 
Värtan. 
  
I svaret i skrivelsen framgår det heller inte om det kommer bli några 
förändringar gällande utrymmen i den befintliga lokalen när DIF 
Elitfotboll nu kommer bygga ett nytt kansli i 3 våningar om 8-900 
kvm intill platsen. Vi är såklart mycket positiva och glada att DIF 
har fått bygglov och kan utveckla sin verksamhet men hade gärna 
sett att idrottsförvaltningen kunde ta en ledande roll i att antingen 
omdisponera uthyrda ytor så Värtan inte behöver vara lika 
trångbodda som de är idag. Alternativt att förvaltningen betraktar 
Värtans önskan att få en våning tillbyggd på den nuvarande 
kanslibyggnaden och undersöker den praktiska möjligheten till 
detta.  
  
I svaret till Värtan skriver idrottsförvaltningen att de och 
fastighetskontoret är involverade i detaljplanearbetet för 
Hjorthagskransen för att uppföra en idrottshall i direkt anslutning 
till Hjorthagens IP. Denna ska förses med omklädningsrum och 
förrådsytor för föreningarna som nyttjar Hjorthagens IP och det är 
mycket positivt. Dock är detta en tillgång långt fram i tiden och 
förvaltningen behöver också se över vilka snabba åtgärder de kan 
bidra med för att göra det lättare för Värtan att hålla igång sin 
nuvarande verksamhet samt få föreningen att kunna växa. 
  
Som den storstad Stockholm är ska man kunna erbjuda barn och 
unga både bredd- och elitverksamhet inom idrotten. Båda måste få 
finnas och ska inte konkurrera ut varandra. Staden måste därför se 
till att behandla båda elit- och bredd samt olika föreningar lika.   
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/171-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från 
Värtans IK 
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• IDF 2025/171-2 Brev till idrottsnämnden från Värtans IK 
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§ 23 
Inkomna skrivelser  
Skrivelse från Eken Cup om förändringarna på Gubbängsfältet 
  
Skrivelse från Stockholms Läns 4H-Distrikt angående 4H-
verksamhetens finansiering och hantering inom nämndens 
budget 
  
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M), Hanna Wistrand (L) och vice 
ordföranden Mikael Peterson (C) lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse angående idrottslokaler vid skolor 
Tyvärr minskar barnafödandet i Stockholm. Färre barn och unga 
innebär att stadens lokalbehov behöver ses över. Inom skolans 
område kan detta innebära att vissa skolor kan behöva läggas ned. 
Om så sker är det dock viktigt att idrottslokalerna, som ofta hänger 
samman med skolorna, inte avyttras eller rivs utan ordentliga 
konsekvensanalyser. 
  
Stockholm är i stort behov av idrottshallar och idrottsytor och 
många föreningar nyttjar just hallar eller ytor som ligger i 
anslutning till skolor. Vi har tidigare drivit på för att fler 
idrottshallar som ligger vid skolor ska vara bokningsbara för 
föreningsidrotten. Detta viktiga arbete får inte går förlorat för att 
skolor kan komma att läggas ned på grund av lågt barnafödande. 
  
Med anledning av ovanstående vill vi ställa följande frågor till 
förvaltningen: 
  

1. Pågår det ett förvaltningsövergripande arbete som syftar till 
att bevara idrottslokaler som ligger i anslutning till skolor 
som kan komma att läggas ned? 

2. Finns det någon tillgänglig prognos för hur manga 
idrottslokaler som kan komma att försvinna på grund av 
skolnedläggningar? 

  
Hanna Wistrand (L) vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
lämnar följande skrivelse: 
  
Hur säkerställs att staden inte hyr ut till högerextrema 
aktivklubbar? 
Så kallade aktivklubbar – slagsmålsklubbar där högerextrema 
budskap sprids – är ett växande fenomen. Både stiftelsen Expo och 
SÄPO varnar för utvecklingen och Liberalerna påtalade detta tidigt 
(utan gehör från majoriteten). Klubbarna är inte isolerade öar med 
arga unga män utan är organiserade både nationellt och 
internationellt. 
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Det handlar om att ”fostra en ungdom av stål” som högerextrema 
själva säger, att bygga våldskapital för att angripa, skrämma och 
tysta meningsmotståndare och utpekade minoriteter. 
  
Vi ser också en ökad aktivitet av högerextrema grupper i söderort – 
träning på stadens utegym, aktivism genom flygblad och 
klistermärken, ifrågasättande av böcker på bibliotek mm. 
  
Expo skriver i sin årsrapport för 2024 om den rasideologiska miljön 
att det är våldet som används som dragkraft för att locka in barn och 
unga. Via sociala medier rekryteras och radikaliseras personer, för 
att senare begå grova våldsdåd. 
  
Det har hänt att stadens egna lokaler har bokats och använts av 
dessa aktivklubbar. 
  

1. Hur säkerställer man att det här, dvs uthyrning, inte sker 
igen? 

2. Hur jobbar man för att upptäcka och motverka att barn dras 
in till dessa aktivklubbar, t ex via sociala medier och 
supporterkultur? 

  
Beslut 
Nämnden beslutar att överlämna skrivelserna till förvaltningen för 
beredande. 
 
 

Sida 28 (30)



 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-04-22 

§ 24 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om: 
  

• Förvaltningen har lämnat över ett förslag på ny inhyrning 
för Älvsjö AIK. Förvaltningen fortsätter dialogen med 
föreningen för att hitta en så bra lösning som möjligt. 
Statusuppdateringar kring frågan kommer att delges 
nämnden löpande. 

• Fotbollssäsongen är igång vilket medfört stök på vissa 
ställen, polisen har beslutat att vissa lag i de lägre serierna 
inte får spela matcher på fredagskvällar och helger. 

• Den 21 april fick en fotbollsmatch stoppas på Aspuddens IP 
på grund av högerextrema inslag som skedde i närheten 
precis innan matchstart. Förvaltningen för en dialog 
tillsammans med övriga delar i staden i frågan. Hanna 
Wistrand (L) önskar återkoppling i frågan samt hur det 
aktivt går att stötta föreningen. 

• Idrottsnämndens sammanträde i oktober kommer att byta 
datum från tisdag den 21 oktober till måndag den 20 
oktober. 

• Den 28 april har idrottsnämnden bjudits in till en digital 
visning av idrottsförvaltningens nya systemstöd för bokning 
och föreningsstöd. 
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§ 25 
Övriga frågor  
Hamid Ershad Sarabi (C) vill förtydliga angående Aspuddens IP att 
det handlar om en supportergruppering som består av nazister och 
påpekar vikten av att förvaltningen återkopplar till nämnden i denna 
fråga. 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) påpekar att alla kan göra 
någonting, särskilt de som är aktiva i föreningar och har företrädare 
lokalt kan bidra i att stävja detta, men det är framförallt en polisiär 
uppgift. 
  
Leif Söderström (SD) undrar varför ishallsbehovet har skrivits ner 
till noll i Skarpnäck i förvaltningens tjänsteutlåtande.  
Förvaltningschefen Marina Högland svarar att 
behovsplaneringen pågår och återkommer med information om när 
hallen planeras att färdigställas. 
  
Leif Söderström (SD) önskar ett klargörande över vilket namn som 
är det korrekta på den nya fotbollsplanen i Skarpnäck då det står 
både Skarpnäcks BP och Gränsbergets BP i förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
Förvaltningschefen Marina Högland ber om att få 
återkomma skriftligt i frågan. 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) undrar vad som kommer 
hända i övergångsperioden mellan det gamla och det nya 
bokningssystemet, då systemet kommer stänga under sex veckor. 
Förvaltningschefen Marina Högland svarar att systemet stängs för 
att säkerställa att inget missas under överföringen, under denna 
period kommer det vara manuell hantering i systemet. 
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